
Zápis 
 

z 22. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 24. listopadu  2009 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 20 
 
Omluveni:  Ing.Bindzar, doc. Vojtěch 
Hosté: doc. Koubek, Ing. Chválná, prof. Hasal, doc. Pospíšil 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 
 

1. Změna rozpočtu VŠCHT na rok 2009 
2. Dodatek k Pravidlům hospodaření VŠCHT 
3. Čerpání rozpočtu 2009 
4. Různé 

a) Návrh Pravidel vnitřních grantů 
b) Projekt Stavovské Unie Studentů VŠCHT Praha 

 
Ad l. 
Kvestora Ing. Chválná sdělila, že vznikla úspora ukončením činnosti úklidové firmy. Úklid 
budov zajišťuje VŠCHT sama a tato změna přinesla úsporu 2,3 mil. Kč. Tyto prostředky se 
přesouvají do mzdových nákladů. AS se změnou v rozpočtu pro rok 2009 souhlasí (19 – 0 – 
0). 
Ad 2. 
Dodatkem č. 1 se upravuje vnitřní předpis Pravidla hospodaření Vysoké školy chemicko-
technologické v Praze ze dne 28. listopadu 2006 tak, aby odpovídal novele č.110/2009 zákona 
130/2002 Sb. o podpoře vědy a výzkumu a zákona 111/1998 Sb. 
AS schvaluje (20 – 0 – 0) 
 
Ad 3. 
Kvestora Ing. Chválná předložila aktuální stav čerpání rozpočtu. 
Hospodářský výbor projednal předložený materiál a konstatuje, že čerpání k 18. 11. 2009 je 
ve všech kapitolách uspokojivé.  
V následující diskuzi byl vznesen dotaz na položku personálního odboru čerpanou na penále 
(75 tis. Kč), dále byl konstatován dosavadní propad v příjmech z dodatkové činnosti a úspory 
v investicích. 
Ing. Březina konstatoval, že při schvalování rozpočtu VŠCHT na rok 2010 musí být zároveň 
předložena dohoda o dělení ON na fakulty, tak jak je uvedeno v Pravidlech pro hospodaření 
se mzdovými prostředky na VŠCHT, čl.3. Bylo navrženo, aby nedílnou součástí příštího 
rozpočtu bylo i rozdělení ON na fakulty, a to bez ohledu na to, jestli k dohodě do té doby 
došlo. Senát se s tímto stanoviskem ztotožnil. 
 
Ad 4. 
a) Návrh pravidel vnitřních grantů (směrnice Grantový řád Vysoké školy chemicko-
technologické v Praze) a s tím související výnos rektora Zásady studentské grantové soutěže na 
podporu projektů specifického vysokoškolského výzkumu na VŠCHT Praha pro r. 2010 nebyly  
dodány Akademickému senátu včas, nebyl tedy dostatečný časový prostor k jejich 
 prostudování a připomínkování.  Vzhledem k tomu, že termín odevzdání těchto dokumentů na 



MŠMT podmiňující přidělení dotace na specifický výzkum je 30. 11. 2009 navrhla Prof. 
Valentová omezit platnost obou dokumentů na jeden rok. Dále navrhla, aby Grantový řád 
VŠCHT byl pro následující rok vnitřní normou, nikoliv pouze směrnicí. Důvodem je 
především celková částka rozdělovaná podle těchto pravidel a dopad změny financování 
specifického výzkumu do položky mzdových prostředků v rozpočtu školy pro příští a 
následující roky.   
Prorektor Pospíšil během jednání prezentoval také návrh celkové bilance rozdělení prostředků 
na specifický výzkum. 
Následovala obsáhlá diskuze, jejímž hlavním bodem bylo rozdělení prostředků na specifický 
výzkum mezi oborové a badatelské studentské vědecké projekty.  Po dohodě a především na 
návrh studentské části AS byla větší část prostředků (61%) přidělena pro financování 
oborových projektů. 
Závěrem bylo konstatováno, že rok 2010 bude rokem zkušebním a vedení školy v průběhu 
roku Grantový řád upraví po skončení soutěže a vyhodnocení jejího průběhu a předloží znovu 
k projednání (předpokládaný termín duben – květen 2010) 
 
Senát s předloženými materiály za výše uvedených podmínek souhlasí (19 – 0 – 0) 
 
b) Projekt Stavovské Unie Studentů VŠCHT Praha 
Na VŠCHT byla obnovena činnost Stavovské unie studentů (SUS), která byla v říjnu 2009 
zaregistrována na MV. Viceprezidentka Iva Kloudová představila SUS v krátké prezentaci. 
Stanovy a další informace jsou na http://su.vscht.cz.  
AS tuto aktivitu podporuje. 
 
Termín příštího zasedání je 15.12.2009 
 
 
Zapsala: M. Špicarová                                                                    Za správnost: O. Valentová 

http://su.vscht.cz/

